
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 24. august stillet følgende spørgsmål nr. 1569 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 1569:  

”Med henvisning til sommerens afsløringer om asbest i A4 Arbejdsmiljø, herunder ar-

tiklen af 11/8-Ϯϭ: ”Nye tal for asbestsyge overrasker ekspert: - Flere end forventet vil 

få livsødelæggeŶde sygdoŵ” bedes ŵiŶistereŶ besvare følgeŶde: 
– Hvilken viden har man i sundhedssektoren om antallet af borgere, der er 

ramt af lungehindekræft eller asbestose? 

– Hvilken viden har man om behandlingsmuligheder for lungehindekræft og 

asbestose? 

– I hvilket omfang og hvorledes forskes der i forebyggelse af udbrud af sygdom 

soŵ følge af, at ŵaŶ har arbejdet ŵed asbest?” ” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet skal der indhentes bidrag fra bl.a. Sundheds-

datastyrelsen, hvorfor det ikke muligt at besvare spørgsmålet inden for fristen.  

 

Jeg forventer at kunne besvare spørgsmålet endeligt medio oktober. 
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